
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 14. november 2018 stillet følgende 

spørgsmål nr. 147 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares foreløbigt.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål nr. 147:  

”Ministeren bedes kommentere, hvorvidt det i sammenligninger af unges  

tobaksforbrug med vores nabolande er relevant for Sundhedsstyrelsen at inddrage 

forbruget af snus, når eksempelvis Folkehelseinstituttet i Norge konstaterer, at antal-

let af unge, der bruger tobak ikke falder, men at Norge blot oplever et skift fra ciga-

retter til snus, hvorved det samlede tobaksforbrug blandt unge i Norge er cirka dob-

belt så stort som i Danmark? Der henvises til https://www.fhi.no/nyheter/2017/snus-

overtar-for-royking-blant-unge/” 

 

Svar: 

Mit ministerium har til brug for min besvarelse anmodet om bidrag fra Sundhedssty-

relsen. Jeg forventer at kunne besvare spørgsmålet endeligt medio januar 2019. 
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